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Nieuwsbrief 25 – September 2009 
 

 

Hotel boven café Oostoever: Heren 2  
voorlopig van de baan 

 

De Technische Advies Commissie Hoofdgroenstructuur (TAC) is door de projectleider van 

“Herontwikkeling Café Oostoever” om advies gevraagd over het plan “Nieuwe Oostoever Sloterplas” 

met name over het voornemen om een grandioos hotel te bouwen. Inmiddels hadden wij aan deze 

commissie onze bezwaren kenbaar gemaakt. 

De TAC heeft op 28 augustus jl. negatief advies uitgebracht vooral omdat men ernstige bedenkingen 

heeft tegen een hotelfunctie op die plaats en de voorziening als te massaal beschouwt. De TAC geeft 

de voorkeur aan een openbare recreatieve functie en vindt het hotel op deze plek geen versterking 

van de hoofdgroenstructuur.  

Voor het politieke debat over horeca Nieuwe Oostoever, moeten we wachten tot het is voorgelegd aan 

het stadsdeel Nieuw West. 

 

 

 
Excursie Tuinpark 'Ons Buiten' 

 

Op zaterdag 24 oktober 2009 organiseren wij 

een excursie naar het Tuinpark 'Ons Buiten' aan 

de Riekerweg, ten noorden van het Nieuwe 

Meer. Dit tuinenpark is in 1927 op deze plaats 

aangelegd en er zijn in de afgelopen tachtig 

jaar vele fraaie en grote bomen gegroeid. 

Daarvan zijn er dit jaar dertig op de lijst van 

monumentale bomen van het Stadsdeel 

Slotervaart geplaatst. Ook zijn er vele soorten 

paddenstoelen.  

Onder leiding van Jan Pot, voorzitter van het 

bestuur van 'Ons Buiten' gaan we een 

wandeling over het park maken.  

Start van de wandeling om 12.00 uur bij de 

hoofdingang aan de Riekerweg 15, 1066 BT 

Amsterdam. 

Een half uur voor aanvang van de excursie 

vertrekt er een groep per fiets vanaf Café 

Oostoever aan de Sloterplas naar het startpunt 

Deelname is gratis.  

Aanmelding is niet nodig.  

 

Informatie: tel 020-6990067 of e-mail:  
 

post@vriendenvandesloterplas.nl;  
 

 

 
 

Samen Wandelen Rond De Sloterplas  

 

Sinds we 1 juli j.l. begonnen met het dagelijks 

rondje om de Sloterplas zijn heel wat mensen 

bekend geraakt met deze activiteit. Er zijn 

vaste deelnemers, af en toe meewandelaars en 

altijd weer nieuwe mensen die eens komen 

kijken en meelopen. Zo ontstaat een gezellige 

mix van wandelaars die ook lopen als er  onver-

hoopt eens niemand van het bestuur staat bij 

het informatiepaneel voor café Oostoever, 

iedere dag om 16.00 uur. Gewoon links om de 

plas heen, tegen de klok in en invoegen kan 

overal. Zie vorige nieuwsbrief.  

Nieuw: Op maandag en vrijdag wordt gewan-

deld in stilte.  

Iedereen is welkom, leden en niet-leden.  

Het gaat altijd door. Tot ziens! 

 

V.V.S  -  JAN TOOROPSTRAAT 6  -  1062 BM AMSTERDAM  -  BANKNUMMER: 9590123 
 

mailto:post@vriendenvandesloterplas.nl


 2 

Vernieuwing Geuzenveld - Slotermeer. 

 

In de vernieuwingsplannen van dit stadsdeel 

wordt ook gesproken over de Noordoever en 

het haventje. Beide gebieden liggen aan de 

Sloterplas en zijn dus belangrijk om aandacht 

aan te schenken. 

Nu is een en ander wel afhankelijk van de 

structuurvisie Amsterdam, waar momenteel 

aan wordt gewerkt en waarin ook uitspraken 

gedaan zullen worden over de Sloterplas. Toch 

is het stadsdeel al bezig om plannen te 

ontwikkelen en men heeft een ontwerpbureau 

gevraagd twee scenario’s voor genoemd 

gebieden te maken. 

Deze scenario’s worden eind oktober gepresen-

teerd op een informatieavond in het stadsdeel. 

Geïnteresseerden doen er dus goed aan de 

Westerpost of de website van het stadsdeel te 

volgen om te kunnen vernemen wanneer die 

presentatie plaats zal vinden. 

 

Buurtbewoners Oostoever voeren actie 

tegen hotelplan Geuzenveld - Slotermeer 

Een groep buurtbewoners van de wijk 

Oostoever in Slotervaart voert eveneens actie 

tegen de plannen om een groot hotel te 

bouwen op de locatie Oostoever aan de 

Sloterplas.  

De verontruste bewoners zijn een handteke-

ningenactie gestart op: 

http://www.petities.nl/petitie/geen_hotel_aan_

oostoever_sloterplas  

 

Excursie Natuurpark de Vrije Geer en het 

tuinenpark VAT-Sloten op 16 augustus 

 

Ongeveer 25 excursiegangers, die vanaf de 

Sloterplas per fiets waren gekomen, werden 

opgewacht door onze gids Rob van den Toorn, 

bij de ingang van het Natuurpark de Vrije Geer. 

 

In de jaren negentig werd op de plaats van het 

tuinbouwgebied Sloten de nieuwbouwwijk 

Nieuw-Sloten gebouwd. Om te voorkomen dat 

de nieuwbouwwijk Nieuw Sloten het oude dorp 

Sloten geheel zou gaan insluiten werd in 1995 

een referendum georganiseerd om het 

'Weilandje van Sloten' te redden van 

bebouwing.  

In de jaren na 1995 werden aanwezige 

bedrijven verhuisd naar elders en het gebied 

werd gedeeltelijk ingericht tot natuurpark, 

terwijl een ander deel als weiland in gebruik 

bleef. In 2003 werd hier het Natuurpark De 

Vrije Geer geopend in een veenweidegebied 

met een eeuwenoud en helemaal gaaf 

slotenpatroon. Sindsdien is er een ploeg 

natuurliefhebbers regelmatig actief met het 

onderhoud van het terrein. De beheergroep 

bestaat uit een groep vrijwilligers die onder 

deskundige leiding het Natuurpark Vrije Geer 

beheert als een ecologische zone en recreatief 

park. Veel leden van de groep hebben 

ondertussen een cursus gevolgd bij Landschap 

Noord-Holland. Door al deze inzet zijn er in het 

park vele soorten insecten en vogels 

gesignaleerd. Ook grazen er inmiddels schapen. 

Al deze inspanning wordt beloond met een 

groeiende groep bezoekers. 

 

Zoals in een groot deel van Amsterdam, 

bestaat ook hier de bodem uit veengrond. Dit 

heeft invloed op de plantensoorten die hier 

kunnen groeien. Door de waterstand te regelen 

tracht men deze te beïnvloeden. Het gebied 

heeft een geschiedenis van vele jaren gebruik 

als weidegrond, maar er heeft ook tuinbouw 

plaatsgevonden. Meststoffen en zaden uit die 

tijd zijn in de bodem achtergebleven. Bij het 

omwoelen van de grond komen die weer boven. 

Zo zijn er enkele bijzondere plantensoorten, 

maar ook soorten die dreigen te dominant te 

worden, waaronder pitrus. 

Wij kregen de gelegenheid ook het niet 

openbaar toegankelijke deel van het 

natuurterrein te bezoeken. Hier staat het in 

2008 geplaatste ooievaarsnest.  

Inmiddels heeft een ooievaar  al een kijkje ge-

nomen, maar tot nestelen is het niet gekomen, 

want nijlganzen hebben de ooievaar verjaagd. 

Verder grazen er twintig schapen, die ervoor 

zorgen dat het terrein niet helemaal dichtgroeit. 

Het noordelijkste deel van het natuurgebied is 

begroeid met bos.  

 

 
 

Het natuurpark de Vrije Geer vormt een schakel 

in de Groene As. Dit is een keten van 

natuurterreinen en -stroken die een verbinding 

vormt tussen het Amstelland, het Amsterdamse 

Bos, Spaarnwoude en de duinen.  

De Groene As is van belang als route waarover 

verschillende dieren zich kunnen verplaatsen.  

Na onze wandeling door de Vrije Geer kwamen 

wij midden in het dorp Sloten bij de entree van 

het Volkstuinenpark VAT-Sloten. Daar werden 

wij opgewacht door Monique Stolp die ons 

rondleidde. Zij is werkzaam bij de afdeling 

communicatie van Stadsdeel Osdorp en heeft 
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ook een tuin op het VAT(Vereniging Amateur 

Tuinders). Deze vereniging is opgericht in 1919 

en bestaat nu dus 90 jaar. De eerste helft van 

deze periode lag het tuinencomplex in de 

omgeving waar nu de  Delflandpleinbuurt is. 

Sinds de jaren vijftig is hier in Sloten een mooi 

tuinenpark ontstaan. Typerend zijn de witte 

betonnen brugjes over de sloten, die deels nog 

overblijfselen zijn van de vroegere 

slotenstructuur tussen de weilanden. Ook is er 

sinds 2003 een verbindingsbrugje naar het 

naburige tuinenpark Eigen Hof. Vergeleken bij 

het dichter begroeide Eigen Hof heeft de VAT 

een meer open karakter. 

Vroeger lag het accent vooral op het telen van 

groenten. Voor veel mensen was een 

groentetuintje een mogelijkheid om aan extra 

voedsel te komen. Tegenwoordig hebben deze 

tuinen vooral een recreatieve functie, waarbij 

bomen en bloemen de groenten hebben 

vervangen. Wel zijn er diverse regels die er 

voor moeten zorgen dat het een mooi 

tuinencomplex blijft. Zo is de omvang van de 

huisjes begrensd en ook mogen er geen stenen 

huisjes (meer) gebouwd worden, alleen houten 

huisjes zijn toegestaan. Een bijzonderheid is 

het 'Cordaanhuisje' dat voor bewoners van 

verzorgingstehuizen beschikbaar is. Thuis-

zorgorganisatie Cordaan brengt de bewoners 

per busje naar de tuin. Vroeger was er  geen 

waterleiding en electra, inmiddels zijn deze 

voorzieningen er wel, maar niet in de winter, 

omdat de huisjes alleen voor bewoning in de 

zomer zijn bedoeld en niet voor permanente 

bewoning. Sinds enkele jaren is er een aparte 

werkgroep die zorg draagt voor de versterking 

van het natuurlijke karakter van het park. Zo 

worden langs de randen van het park nu meer 

natuurlijke stroken ingericht, met veel 

bodembedekkers. Het is een langzaam proces 

maar inmiddels heeft de werkgroep hier gunstig 

resultaat mee bereikt. Het voordeel is dat als er 

een grotere variëteit aan plantensoorten op het 

tuinpark ontstaat er minder onderhoud nodig is. 

Ook werd er uitleg gegeven over de heggen 

langs de lanen. Dit zijn zogenaamde Zeeuwse 

hagen, bestaande uit twee soorten heggen. 

Vroeger werd dit  in Zeeland  als erfscheiding 

gebruikt omdat daar de in Holland gangbare 

sloten niet aanwezig waren. 

 

Kunst aan de oever  

Dit evenement vond in juli en augustus o.l.v. 

Kunst Initiatief Osdorp plaats op de kade 

tegenover de Meervaart. 

Een prachtige locatie waar iedereen, kinderen 

en volwassenen, kon aanschuiven om te 

schilderen met acryl en olieverf en om kleine 

plastiekjes van speksteen te maken. 

Ook één van onze bestuursleden was daar af en 

toe aan het werk met verf, speksteen en een 

enkel mozaïeksteentje ondertussen genietend 

van het uitzicht! 

 

 
 

De mozaïekbank die daar nu een blijvende 

plaats heeft gekregen was het sluitstuk van een 

eendrachtige samenwerking en werd op de 

expositie van alle kunstwerken en foto’s op 2 

september onthuld. 

Een geweldig initiatief van het stadsdeel Osdorp 

en een creatief gebruik van de oever van de 

Sloterplas! 
 

Kroniek Osdorpse Oevers deel 10: 

 

Bij de raadsvergadering van 1 september was 

geen nieuws te melden Over een half jaar 

wordt de deelraad weer geïnformeerd.  

Inmiddels hebben in de zomermaanden 

kleinschalige projecten plaats gevonden zoals 

bovenstaand kunstproject. 

 

Sloterplasfestival juni 2009 

 

Dit festival, in het laatste weekend van juni was 

volgens de media succesvol. 

Omwonenden en ook wij als bestuur hadden 

toch een aantal aanmerkingen, ook al spreekt 

de opzet van het festival velen wel aan. Wij zijn 

dan ook van harte ingegaan op de uitnodiging 

deel te nemen aan de evaluatie. Daar waren 

organisatoren, producenten van activiteiten, 

ambtenaren van de drie stads-delen, artiesten 

etc. die terugkeken op het festival. 

 

De VVS had een aantal kritiekpunten: 

1. Het enorme lawaai vanuit Osdorp en de 

eentonigheid van het programma aldaar 

2. Gebrek aan diversiteit in het muziek-

programma, bijv. op de zondag 

3. Slechte bereikbaarheid van de organisatie 

tijdens het festival 

4. Onduidelijkheid over sommige locaties. 

De evaluatie werd een prettig, open gesprek 

met ruimte voor ieders commentaar. Er werden 

vele leerpunten geconstateerd. 

Er zijn bij stadsdeel Osdorp en de organisatie 

van dit festival (Koers Nieuw West) veel 

klachten binnen gekomen over geluidsoverlast 

van het podium in Osdorp. Er was niet veel 
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discussie over want dit probleem werd door de 

meesten onderschreven. De ambtenaren uit 

Osdorp meldden dat in de toekomst andere 

regels zullen gelden en dat in 2010 de 

milieudienst ingeschakeld zal worden voor 

controle op het aantal decibellen. De 

organisatie van dat progamma zou ook kijken 

naar betere technische apparatuur. Meer 

diversiteit op dat podium werd ook als wens 

geuit, dus niet alleen mediterrane muziek, 

maar ook dans, toneel, cabaret e.d. Een ander 

punt van aandacht is de plaats van dit podium. 

Gezien de grote belangstelling op een redelijk 

beperkte ruimte langs een verkeersader zal 

bekeken worden of dit podium volgend jaar niet 

elders moet staan. 

 

Andere leerpunten zijn: 

- Betere communicatie vooraf met 

omwonenden 

- Vervoersmogelijkheden tussen de 

diverse locaties (bootjes, fietstaxi’s) 

- Zichtbare aanwezigheid vanuit de 

organisatie    bij de diverse podia 

- Diversiteit in het programma op alle 

podia 

- Bekijken of ook op de Zuidoever 

activiteiten gepland kunnen worden 

- Informatie over programmaonderdelen 

en tijdstippen verbeteren. 

Afgesproken is dat de organisatie eerder 

contact opneemt met de stadsdelen. Voor een 

gesprek over de opzet van het programma in 

begin 2010 zullen ook wij door Koers Nieuw 

West worden uitgenodigd, zodat we kunnen 

bekijken of de opmerkingen en aanbevelingen 

doorwerken in het volgende festival. 

 

Lovelandfestival 2009 

 

In onze vorige nieuwsbrief namen wij aan dat 

het festivalterrein beperkt zou blijven tot het 

kleine parkeiland. Maar het lijkt of dit 

commerciële festival onbegrensde mogelijk-

heden krijgt van het stadsdeel. Het terrein was 

uitgebreid tot aan de heuvel met het kunstwerk 

van Wessel Couzijn. Maar dat niet alleen.... De 

dag tevoren vanaf 15.30 en daarna om de drie 

kwartier werden we al opgeschrikt door de 

inmiddels bekende lage dreun. Het waren 

soundchecks. 

Vanaf de overkant, de ligweide, werden al twee 

dagen met een kleine vrachtwagen goederen 

aangevoerd en met een boot overgevaren. De 

volgende dag kwam de wind uit het 

N.N.Westen, dus hadden vooral Slotervaart en 

Osdorp last van het gebonk van de muziek die 

men niet alleen hoort, maar ook voelt.  

Het Parool  berichtte alleen over drugsbezit: het 

is dit jaar fantastisch gegaan, de samenwerking 

met de politie, die verstopt zat bij de ingang en 

die maar 39 mensen hoefde op te pakken. 130 

beveiligingsmensen zorgden voor de rest. Dus 

volgens de pers kan er volgend jaar een 

vergunning gegeven worden voor 30.000 

bezoekers. 

Een veelgebruikt argument van het stadsdeel 

om dit festival midden in ons woongebied te 

houden is dat Nieuw West hiermee “op de kaart 

wordt gezet”. Wat de meerwaarde is van dit 

commerciële, bewonersonvriendelijke 

gebeuren, vragen wij ons af. Het risico van 

ontsporing is hoog bij zoveel benevelde op 

elkaar gepakte mensen. Daardoor kan Nieuw 

West wederom in een negatief daglicht komen. 

Daar zit niemand op te wachten. 

Evenals verleden jaar hebben wij het stadsdeel 

verzocht om geen vergunning meer te verstrek-

ken voor dit commerciële festival. 
 

Watersportcentrum Sloterplas breidt uit 

 

Watersportcentrum Sloterplas aan de 

Christoffel Plantijngracht gaat de boten- en 

zaalverhuur en de horecagelegenheid 

uitbreiden. Daarnaast moeten onder andere 

nieuwe wegwijzers de bereikbaarheid 

vergroten. Dit kost 150.000 euro. Voor deze 

plannen uit het businessplan, dat in juli is 

vastgesteld door de stadsdeelraad, vraagt het 

stadsdeel een krediet aan. Ruim 8700 inwoners 

van Nieuw West doen gemiddeld één keer per 

week aan watersport. Deze zomer deden ruim 

duizend kinderen mee aan de Splashweken: zes 

weken lang konden zij zeilen, surfen, kanoën, 

mountainbiken en vlotten bouwen. Informatie 

www.watersportcentrumsloterplas.nl  

 

Bomennieuws 

 

Iepenopschot 

Tussen het Watersporteiland en het 

Wilgenlaantje aan de oostzijde van het 

Sloterpark is onder de iepen al het opschot 

weggehaald om de verspreiding van de 

iepziekte tegen te gaan.  

 

Bomenkap 

Bij en op het zwembadterrein ten noorden van 

het zwembad hebben de bewoners van het  

Noorderhof  de bomenkap verhinderd met een 

kort geding. Hun argument was dat daar niet 

gekapt hoefde te worden t.b.v de nieuwbouw 

van Noorderhof Zuid. 

 

Disc Golf Sloterpark 

 

Op het Grote- en Kleine Parkeiland zal medio 

november het parcours aangelegd zijn. Men 

kan kennis maken met deze nieuwe sport 

(frisbee werpen in 18 manden). 

Tijdens de herfstvakantie is er op zaterdag 24 

en zondag 25 oktober, van 11.00-14.00 uur  

een gratis clinic. 

http://www.watersportcentrumsloterplas.nl/
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Visvakantie aan de Sloterplas 

 

 
 

Het lijkt of karpervissers de mogelijkheid 

hebben wekenlang langs de oever van de plas 

te kamperen, terwijl kamperen in het park 

verboden is. Om te onderzoeken of dit zo is 

hebben we enkele vissers die zich met behulp 

van een auto installeerden gevolgd.  

Hierna volgt ons verhaal. 

 

 
 

Maandag 20 juli vonden wij het prachtig weer 

om de Sloterplas vanaf de oever als een mooie, 

ruime stromende rivier te fotograferen. De 

blauwe lucht was vol met grote en kleine 

wolken die een afwisselend licht wierpen op het 

licht golvende water. Bij het verkennen van de 

oostelijke oever, bij het bastion, kwamen wij 

verschillende soorten toezichthouders in rode 

en zwarte truien tegen. Een prettig idee om 

zoveel parkwachters te hebben, dachten wij. 

Even verderop, voorbij de eilanden, waar het 

Rondje Sloterplas een bocht maakt naar links 

zagen wij aan het water een groene, ronde 

visserstent met een zwarte auto ernaast. Op de 

achterruit stond het woord HARDCORE.  Diepe 

bandensporen gaven aan waar de auto het 

voetpad was afgereden. Om de bocht bij het 

visserssteigertje stonden nog drie groene ronde 

tenten bijelkaar. Omdat mijn gezelschap 

confrontatie met vissers liever uit de weg ging, 

onderdrukte ik mijn impuls om de vissers te 

wijzen op het verbod om met de auto het park 

in te gaan. Wel vroegen wij ons af of de 

parkwachters de overtreding niet hadden 

gezien.  

De volgende dag om ongeveer twee uur heb ik 

nog even gekeken en zag die zelfde auto nu 

klaar staan om het voetpad op te rijden met 

een visser ernaast. Hem gewezen op zijn 

overtreding  antwoordde hij vriendelijk dat hij 

een visvergunning had en  –geheel volgens de 

regels-  de auto had gebruikt om zijn bagage af 

te zetten en deze nu buiten het park ging 

parkeren.  

Met een slakkengang reed hij vervolgens het 

voetpad af in de richting van Osdorp waar het 

ontbreken van de paaltjes in het fietspad naast 

de brug naar het Watersporteiland het hem 

makkelijk maakte het park te verlaten. 

Woensdag om drie uur, stond de auto weer 

naast de tent aan de plas. Donderdag was 

naast de tent alleen een waslijntje. De visser 

kwam met zijn vriendin aanlopen, rode 

boodschappentassen dragend. De auto hadden 

ze keurig in het Colebranderhof geparkeerd.  

Nu ook maar even naar de politie in Osdorp 

want ik was nieuwsgierig geworden naar de 

taken van de parkwachters die, naar ik dacht, 

door de politie zouden worden aangestuurd. 

Daar werd ik uit de droom geholpen: voor 

toezichthouders moet je bij de deelraad zijn, bij 

de stadsdeelwerf. Vrijdagochtend was het 

hondenweer; het stormde en de regen kwam in 

bakken naar beneden. Gebeld met Beheer 

Openbare Ruimte Slotervaart. Parkwachters 

blijken niet te bestaan. Het beveiligingsbedrijf 

TRIGION (zwarte truien) en STRAATCOACHES 

(rode truien) houden zich voornamelijk bezig 

met jongeren die zich misdragen. Zij hebben 

geen opsporingsbevoegdheid. Voor over-

tredingen moet je bij de politie zijn. Gebeld met 

de politie in Slotervaart. Mij werd verteld dat er 

voor rijden in het park een ontheffing nodig is 

die niet aan vissers wordt gegeven om hun 

uitrusting naar de waterkant te brengen. 

Zaterdag 25 juli was het mooi weer.  

Twee vissers lagen op stretchers in de zon bij 

het steigertje. Het bleek een groepje vrienden 

te zijn dat al sinds zaterdag 18 juli in het park 

verbleef. Hun vriend om de hoek had zijn 

vriendin meegebracht maar die zou woensdag 

weggaan. Zij waren van plan tot zaterdag 1 

augustus te blijven hoewel ze maar drie vissen 

hadden gevangen. Gevraagd naar ontberingen: 

slecht weer, geen wasmogelijkheid, geen toilet 

enz. Het bleek allemaal erg mee te vallen. Er 

werd niet in de plas gezwommen, het 

hoognodige werd met een pak bronwater 

gedaan. Kortom: een ideale vakantie. 

 

Naschrift 

De Amsterdamse Hengelsportvereniging die de 

karpers in de Sloterplas heeft uitgezet geeft 
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vergunning om dag en nacht te vissen af aan 

leden van de vereniging.  

Bovendien is een van de bepalingen dat men 

uitsluitend gebruik mag maken van een 

duidelijk visgerelateerd tentje van 2,5 x 2,5 

meter waardoor dus het kamperen, zonder 

voorzieningen, mogelijk is.  

De VVS zal er op aandringen om het 

nachtvissen, dus het kamperen, te verbieden, 

omdat in het park de voorzieningen ontbreken 

voor dag- en nachtverblijf, zoals riolering en 

huisvuilafvoer: een park is geen kampeerter-

rein. 

 

Vlinderexcursie in het Siegerpark 

 

Donderdagmiddag 16 juli verzamelden zich 13 

mensen in het Siegerpark om o.l.v. Trees 

Kaizer vlinders op te sporen en te bekijken. 

Met een netje ving ze af en toe een vlinder om 

deze vervolgens in een doosje met een 

vergrootglas aan de deelnemers te tonen en 

daarna weer onbeschadigd vrij te laten. 

Zo zagen wij, wel of niet in het doosje, een 

Bruin Zandoogje (vrouwtje), drie soorten 

Koolwitjes waaronder een klein geaderd Witje,  

Atalanta, Kleine Vuurvlinder, Bont Zandoogje, 

Boomblauwtjes, Icarusblauwtje, Gammavlinder 

en de Distelvlinder. Deze laatste is een trek- of 

invasievlinder die uit het zuiden van de Sahara 

komt. Dit jaar zijn er meer dan andere jaren. 

Ook hebben we libellen gespot: de vroege 

Glazenmaker en zwevend boven het water de 

Grote Roodoogjuffer met zijn zwarte lijf. 

Hieruit bleek dat het water van goede kwaliteit 

was, want hoe schoner het water hoe meer 

libellen. Wie wil weten wat er nog meer voor 

vogels, vlinders en libellen zijn waargenomen in 

het Siegerpark, kijk op : 

http://waarneming.nl/gebied/view/16477  

 

Verslag bezoek Oude Molen in De Aker  

 

Op zondag 13 september 2009 bezochten we 

de Oude Molen van De Akerpolder aan de 

Ringvaart van de Haarlemmermeer. Aan zo’n 

25 bezoekers werd om 12 uur een rondleiding 

gegeven in en om de in herstel zijnde 

achthoekige molenstomp. We kregen hier eerst 

uitleg door Stella van Heezik, werkzaam bij 

Stadsherstel, de organisatie die de molen thans 

restaureert. Zij vertelde over de geschiedenis 

van De Akermolen, onderdeel van de Linie van 

Amsterdam, die als schaduwstelling is blijven 

bestaan binnen de Stelling van Amsterdam. Dit 

is een ring van 42 forten rond Amsterdam, 

gebouwd tussen 1880 en 1920. Sinds 1996 

staat de Stelling van Amsterdam op de Unesco 

Werelderfgoedlijst. 

Een deel van het metselwerk kan na de 

restauratie gehandhaafd blijven, een ander deel 

van de gevels wordt met nieuwe bakstenen 

vergelijkbaar met de oorspronkelijke 

aangevuld. De houten kap met een pannendak 

en versierd met getand metselwerk, die na de 

verwijdering van de bovenbouw in 1921, was 

aangebracht, is geheel verwijderd. Een nieuwe 

kap zal worden gebouwd. Vervolgens vertelde 

Han Stricker, secretaris van de Stichting de 

Oude Molen, meer over de waterstaatkundige 

aspecten van de molen. Van de huidige 

molenstomp zit het meest interessante deel 

onder de vloer. Nu het gebouwtje in restauratie 

is, liggen de goten vrij waarin vroeger het 

scheprad (tot 1896), resp. de vijzel (schroef 

van Archimedes; tot circa 1970) zorgden voor 

de opvoer van het water uit de polder. Naar 

een passende vijzel wordt nog gezocht. De 

Akermolen verving in 1876 zijn voorganger uit 

de 17e eeuw (die stond ter hoogte van waar nu 

de T106 de Ringvaart kruist) en kreeg een rol 

in de linie en later de stelling. Dit in het kader  

van de mogelijke inundatie (onderwaterzetting) 

van de Middelveldsche Akerpolder. Op last van 

het Ministerie van Oorlog moest de molen ook 

geschikt zijn om het water in te laten in de 

polder. Overigens werd in droge zomers ook 

wel eens water ingelaten. Deze goten waren 

sinds de bouw in 1876 niet meer zichtbaar en 

nu konden we dit van dichtbij bekijken. Zeer 

interessant. Na de restauratie kan men deze via 

een glazen vloer van bovenaf bekijken. 

Herstel van de molen compleet met opbouw en 

wieken, waar lang naar gestreefd is, was niet 

haalbaar, want het gebouw dat wel als 

Gemeentelijk Monument was erkend, kreeg in 

2003 geen status (en daarmee financiering) als 

Rijksmonument. Het heeft daarna nog vijf jaar 

geduurd voordat vergunningen en financiering 

rond waren en sinds 2008 wordt dus gewerkt 

aan het herstel in de toestand als molenstomp 

van 1921. 

Naast dit gebouw komt een nieuwe aanbouw. 

Die is nodig om meer ruimte te krijgen voor de 

nieuwe functie die de molen krijgt na de 

restauratie. Er wordt een theehuis annex 

informatiecentrum over de Stelling van 

Amsterdam gevestigd. Naar verwachting zal de 

molen in het voorjaar van 2010 worden 

opgeleverd. Tegen die tijd is er aanleiding tot 

een volgend bezoek. 
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